
       AKADEMICKÝ SENÁT v š m u 

 

Správa o činnosti AS VŠMU za obdobie 7.3.2018 – 31.12. 2018  

 

Zvolení členovia AS VŠMU v uvedenom období:  

Predseda AS VŠMU: prof. Peter Pavlac, 
Podpredsedovia AS VŠMU: Mgr. Vladimír Slaninka, Jakub Uríček,  

Členovia AS VŠMU: Mgr. art. Michal Režný, ArtD., Mgr. Zuzana Mojžišová,PhD., doc. Richard 
Žolko ArtD., Mgr. art. Ľuboš Bernáth, ArtD, prof. Boris Lenko ArtD., doc. František Pergler, 
ArtD., Mgr. Eva Juklová, Mário Houdek, Daniel Horňák, Bc. Matúš Oparty, Veronika 
Gregušová, Miroslava Oravcová,  MgA. Peter Čisárik,  

 

Činnosť AS VŠMU v zmysle zápisníc:  

 

7.3.2018 

Spoločné zasadnutie starého i nového AS VŠMU s programom voľby predsedu a dvoch 
podpredsedov novozvoleného AS VŠMU a Správa o činnosti odstupujúceho AS VŠMU  

Za predsedu AS VŠMU bol zvolený prof. Peter Pavlac (DF) 

Za podpredsedu AS VŠMU bol zvolený Mgr. Vladimír Slaninka a Bc. Jakub Uríček. 

V bode rôzne novozvolený AS VŠMU na podnet Mgr. Zuzany Mojžišovej schválil uznesenie 
s návrhom pani rektorke VŠMU doc. Márii Heinzovej podporiť iniciatívu študentov s názvom 
#VŠMUniejenámtojedno udelením rektorského voľna na deň 9.3.2018 o 13,00 hod.  

 
 
 

14.5.2018 



 
Zasadnutie AS VŠMU s programom: 
 

1. Prerokovanie a schvaľovanie Výročnej správy o činnosti VŠMU (za rok 2017) – 
schválené  uznesením 11 hlasmi ZA 

2. Prerokovanie a schvaľovanie Výročnej správy o hospodárení VŠMU (za rok 2017) – 
schválené uznesením 12 hlasmi ZA 

3. Rokovanie a hlasovanie o návrhu rozpočtu VŠMU pre rok 2018 – schválené 
uznesením 12 hlasmi ZA 

4. Prerokovanie a schválenie aktualizácie Dlhodobého zámeru VŠMU - Priorít na rok 
2018 – schválené uznesením 12 hlasmi ZA 

5. Vytvorenie finančnej komisie AS VŠMU – AS VŠMU – AS VŠMU uznesením schválil  
internú finančnú komisiu AS VŠMU v zložení Jakub Uríček, Vladimír Slaninka, Matúš 
Oparty 

V bode rôzne bol AS VŠMU požiadaný predsedom AS FTF prof. Párnickým a Mgr. Keeble 
o urgentné schválenie nového štatútu FTF VŠMU, aby bol uvedený do súladu so zákonom 
o VŠ. AS VŠMU po relevantnom odôvodnení upravený štatút schválil uznesením (11 ZA, 1 
hlas sa zdržal). 

V ďalších bodoch „rôzne“ sa diskutovali témy ako zriadenie facebookovej stránky AS VŠMU, 
ako jednej z možných platforiem pre podnety študentov VŠMU pre AS VŠMU, prípadne 
ďalšie možnosti propagácie činnosti AS VŠMU. 

 

4.10. 2018 

Zasadnutie AS VŠMU s programom: 

1. Zvolenie volebnej komisie pre voľbu prvého delegáta – študenta, zástupcu AS 
VŠMU v Študentskej rade vysokých škôl (ŠRVŠ) – pre účasť v komisii boli oslovení 
páni Mgr. Vladimír Slaninka a študenti navrhli Mária Houdeka a Bc. Matúša Opartyho. 
Hlasovalo sa za navrhnutých členov volebnej komisie, výsledok hlasovania – 10 ZA, 3 
sa zdržali, návrh bol schválený. 

2. Voľba prvého delegáta - študenta, zástupcu AS VŠMU v ŠRVŠ - navrhnutým 
kandidátom sa stal p.Bc Matúš Oparty. Študentská časť AS VŠMU hlasovala 6 ZA, čím 
bol kandidát Bc.Matúš Oparty schválený ako zástupca AS VŠMU v ŠRVŠ 

3. Zvolenie volebnej komisie (zo študentskej časti AS VŠMU) pre voľbu druhého 
delegáta - študenta, zástupcu študentskej časti AO VŠMU v ŠRVŠ (a poverenie tejto 
komisie zrealizovaním volieb druhého delegáta) - do volebnej komisie za prihlásili: 
Veronika Gregušová, Daniel Horňák a Jakub Uríček, AS VŠMU schválil v tejto podobe 
komisiu počtom hlasov 13 ZA 

4. Rôzne  

 



V bode rôzne sa na zasadnutí 4.10.2019 neobjavili žiadne témy 

 

4.10. 2018 

Zasadnutie AS VŠMU s programom: 

1. Prerokovanie a schválenie dokumentu Dlhodobý zámer rozvoja VŠMU - na roky 2019-
2025 - Zo strany senátorov neprišli žiadne pripomienky. Dokument bol už predtým schválený 
Umeleckou a vedeckou radou VŠMU. Pani rektorka informovala, že dokument bol v 
detailoch doplnený a schválený aj na vedení a kolégiu rektora. AS VŠMU schválil znenie 
dokumentu Dlhodobý zámer rozvoja VŠMU na roky 2019- 2025 počtom hlasov 10 ZA (0: 
proti, 0 sa zdržal)  

2. Prerokovanie a schválenie Návrhu na úpravu organizačnej štruktúry na rektoráte VŠMU 
- Rektorka VŠMU doc. Heinzová predložila Návrh na úpravu organizačnej štruktúry na 
rektoráte VŠMU v zmysle článku 9 štatútu VŠMU s účinnosťou od 01.01.2019. Návrh na 
zriadenie dvoch pracovných miest na Rektoráte VŠMU s označením vrátnik pre budovu 
Zochova 1., ktoré spadajú pod gesciu kvestorátu, predniesla kvestorka Ing. Jana Cibulčíková. 
Diskusia sa predovšetkým dotýkala nevyhnutnosti nastavenia pravidiel (v podobe interného 
predpisu) pre fungovanie vrátnic. AS VŠMU schválil Návrh na úpravu organizačnej štruktúry 
na rektoráte VŠMU počtom hlasov 10 ZA (0: proti, 0 sa zdržal)  

 
3. Informácia o plánovaných prácach/úpravách v knižnici VŠMU - Kvestorka Ing. Cibulčíková 
podrobne informovala o plánovaných prácach na modernizácii knižnice. Diskusia senátu 
prebiehala najmä na úrovni nevyhnutnosti byť informovanými, či sa jednotlivé fázy 
plánovania dodržiavajú a dá sa očakávať dokončenie rekonštrukcie knižnice v plánovaných 
termínoch. 

4. Rôzne:  

- prerokovanie možnosti navrhnúť rektorátu riešenie problému separácie odpadu na škole 
(recyklačné kontajnery) – po informácii od študentov, že tu existuje záujem o separáciu 
odpadu na pôde školy došlo k prísľubu pani kvestorky Cibulčíkovej k riešeniu tejto situácie, 
teda nájdeniu vhodných miest na umiestnenie nádob separovaného zberu a následnému ich 
zaobstaraniu. 

- prerokovanie žiadosti študentskej časti AS VŠMU k možnosti nahliadnuť do aktuálnych 
výdajov jednotlivých fakúlt VŠMU (čerpanie v roku 2018) – študenti vyjadrili potrebu väčšej  
informovanosti ako narába škola, alebo jednotlivé fakulty s finančnými prostriedkami. Pani 
kvestorka informovala o dohode na vedení, že budú mať ekonomické informácie každý 
mesiac aj dekani aj tajomníci fakúlt. V diskusii sa ukázalo že najvhodnejšia cesta bude tieto 
informácie smerovať k fakultným senátom.  



- prerokovanie možností širšej propagácie AS VŠMU  - študenti vyjadrili potrebu širšej 
propagácie AS VŠMU, aby samotní študenti mali možnosť senát oslovovať. Dostali od senátu 
zadanie, aby sformulovali svoju presnejšiu predstavu 

- pripomienky k webovej stránke školy – bola vznesená požiadavka na aktívnejšie 
administrovanie webu školy, nakoľko sa stávalo, že informácie boli neaktuálne. Prorektorka 
S.Waradzinová konštatovala, že problém neaktualizovaných údajov ani nie je v tom, že by 
neexistovali osoby zodpovedné, za napĺňanie obsahu, skôr v tom, že nie sú dostatočne 
promptní v jeho zverejňovaní. To je však zasa priamo závislé od toho, že obsahy sú taktiež 
nejaký čas pripravované k zverejneniu. Je to skôr o vyladení komunikácie medzi tvorcami 
obsahov a osobami zodpovednými za ich zverejňovanie. AS VŠMU sa zhodol na tom, že môže 
odporučiť fakultným senátom, aby sa zaoberali otázkou a spôsobom riešenia.  

- medzifakultná spolupráca – študenti sformulovali otázku ako by bolo možné zabezpečiť, 
aby sa fakulty viac prepájali v konkrétnej spolupráci? Po diskusii sa ukázalo, že je to skôr 
o iniciatíve zdola, ktorej by na vyšších úrovniach nemalo byť bránené. AS VŠMU sa zhodol 
v tom, že je to opäť téma, ktorá sa skôr dotýka fakultných senátov a bude jej odporučená do 
pozornosti. 

- Dodatočne bol schválený bod - rokovanie o medializácií dokumentárneho filmu študenta 
pána Cichu a následná zlá interpretácia listu pani rektorky – senát na základe iniciatívy 
jedného zo senátorov požiadal pani rektorku o vysvetlenie nešťastne medializovanej kauzy 
v súvislosti s dokumentárnym filmom absolventa školy p.Cichu. AS VŠMU vysvetlenie 
a písomné vyjadrenie p. rektorky Heinzovej akceptoval a aj v súvislosti s intervenciou 
predsedu ŠRVŠ pánom Bálintom sformuloval podporné vyjadrenie k jej listu a následnú jeho 
medializáciu. AS VŠMU schválil nasledujúce znenie: 

 „Akademický senát VŠMU berie na vedomie list pani rektorky doc. M.Heinzovej adresovaný 
súčasnej primátorke mesta Humenné Phdr. Jane Vaľovej zo dňa 7. novembra 2018 a v plnej 
miere podporuje jej snahu ohradiť sa voči zavádzajúcim informáciám, ktoré boli zverejnené v 
článku prezentovanom na oficiálnom webovom sídle mesta Humenné.  

AS VŠMU zároveň podporuje snahu pani rektorky o očistenie mena inštitúcie VŠMU 
žiadosťou o ospravedlnenie sa zo strany mesta Humenné VŠMU ako aj snahu o očistenie jej 
mena. Akademický senát VŠMU sa stotožňuje s vyjadrením pedagógov Ateliéru 
dokumentárnej tvorby FTF VŠMU, uverejnenom v médiách v pondelok 5.11.2018. 
Akademický senát VŠMU vyjadruje podporu absolventovi VŠMU Eduardovi Cichovi.  

VŠMU je akademická inštitúcia, ktorá o.i. vedie svojich študentov k slobodnej, otvorenej, 
spoločensky kritickej umeleckej tvorbe. AS VŠMU tak vyjadruje podporu nevyhnutnosti 
angažovanej a slobodnej tvorby, ako jednému z najpodstatnejších zmyslov existencie 
umelecko- akademickej inštitúcie, akou je VŠMU.  

Akademický senát VŠMU sa dištancuje od zneužitia mena VŠMU i inštitútu rektora VŠMU na 
akékoľvek politické praktiky.“  

 


